
Procés Participatiu de la Ciutadania Adolescent de Barcelona
Dinamització de les sessions amb representants adolescents i polítics/es.

Acta de la Sessió de retorn a les propostes de districte (D4+5)
Data: 8 de Juny

Ubicació: Districte Gràcia. Plaça Vila de Gràcia

Grup i nombre de participants: 3 + professora Escola Vida Montserrat i 4 + professor Escola Virolai

Persona dinamitzadora: Alejandra

Representants districte:

Alberto Lacasta Huelin. Conseller Municipal del Districte de Gràcia

Daniel Morera. Tècnic

OBJECTIUS

● Recordar les propostes que s’han presentat a plenari.
● Construir el discurs i les preguntes que es volen fer a l’Ajuntament relacionat amb com es

concretarà i es desenvoluparà cada proposta per arribar a materialitzar-les.
● Obtenir el retorn polític d’algunes representants de l’Ajuntament.
● Concretar com es pot fer el seguiment de cada proposta.

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ: (resum de la conversa)

Es rep resposta política de propostes sobre:

Proposta 1: Espais per a adolescents

Què hi ha?

● Un espai per fer grafitis a l’espai jove Fontana, que es pot pintar cada 3 mesos. Si volen pintar

una paret han de demanar permís al propietari si és privat o a l’ajuntament si és públic.

També hi ha un projecte que es diu MURBA, per pintar murals als espais joves.

Què es farà que està previst?

● Actualment, està en marxa la construcció d’un nou espai jove a la Plaça Catalina Albert. Hi ha

un procés participatiu obert. Ara mateix estén a la fase de definició del pla funcional, on es

decideixen els usos per dissenyar l’espai d’acord amb aquests usos.

● Un skatepark a la zona de Vallcarca, però no es té cap data aproximada

Quin és el compromís a partir de la proposta dels joves?

● Només queda la sessió de retorn. De totes maneres faran arribar la seva proposta a l'equip

tècnic que porta el projecte. A aquesta sessió de retorn, s’explicarà quines coses de la seva

proposta es faran i quines no i per què. S’enviarà la data.

● Les coses que no puguin encabir en aquest projecte, es tindran en compte els futurs, però no

se sap quan ni com seria això

Què no es farà?



● Cap projecte de nou a partir de la seva proposta, perquè consideren que té sentit encabir-ho

en el nou espai jove

Intervencions tema equipament per joves

● Els joves demanen que es gestioni per edats, sobretot els espais d’oci com la discoteca (ja

que inclou des dels 12 anys fins als 30).

○ El regidor respon que ara estén a la fase de disseny i que aquest tipus de coses es

definiran després

● Una noia pregunta si tenen pressupost per aquest projecte

○ Si n'hi ha, almenys al principi, per construir-ho i tot. Més endavant dependrà del nou

equip de govern, però una vegada tens el projecte fet, tens moltes més possibilitats

que es contempli el pressupost.

● Professor: s’hauria d’aprofitar el procés participatiu (PPCAB) de forma més directa quan hi ha

un projecte com el de l’espai jove, ja que la gent no participa en el seu format però hi ha

joves adolescents participant en aquest altre procés (el regidor va comentar que no va

haver-hi gaire participació adolescent)

○ El regidor explica que en aquest cas es canalitzarà incorporant la seva demanda al

projecte per veure fins a quin punt es poden complementar

○ Com a dinamitzadora faig el traspàs a l’organització del PPCAB, de la demanda que

en futures edicions, es pugui plantejar el procés de tal manera que es pugui

participar aportant a projectes ja en marxa, que requereixin participació

● Els joves pregunten si aquest espai és gratuït

○ El regidor i el tècnic expliquen que l’accés a l’espai és gratuït però que depèn de

l’activitat pot tenir un cost, encara que sigui bastant assequible

● Un dels joves diu que s’ha de poder motivar la participació de la gent. Si això no ha

funcionat, doncs haurien de trobar una altra manera

○ Diuen que han anat a informar a les escoles i que també han comptat amb les

aportacions dels professionals que treballen amb joventut i coneixen les seves

demandes

● Una noia jove pregunta si als veïns no els molestarà tenir aquest espai jove a prop

○ El regidor  respon que s’ha de treballar, tant del punt de vista de la construcció

(insonorització) com des dels compromisos de convivència dels joves

Proposta 2: Convivència i benestar animal

Què hi ha?



● Hi ha bevedors per gossos a algunes fonts, com a la plaça Trilla.

Quin és el compromís a partir de la proposta dels joves?

● Es parlarà amb el departament d’obres perquè quan calgui substituir una font, sigui una amb

un bevedor per a animals

● S’enviarà la proposta completa (com a projecte comunitari amb espais per gossos,

dispensadors de bosses, etc i sensibilització cap a la ciutadania) al Consell de Benestar

Animal de ciutat, ja que el regidor considera que aquesta proposta hauria de proposar-se per

tota la ciutat. Al regidor li sembla molt bona idea perquè ajudaria a la convivència.

Què no es farà?

● No es farà un projecte des de districte, perquè es considera que ha de ser una mesura de

ciutat

Intervencions tema projecte comunitari gossos

● Una  noia diu que s’han de mantenir el bevedors nets perquè  a vegades ha vist alguns molt

bruts que no és bo pels animals

● S’hauria de fer un anunci per a fer sensibilització (a la tele)

○ El regidor diu que s’ha de tenir cura amb això perquè normalment es criminalitza a

les persones responsables dels gossos, però la majoria ho fa bé. Com a

dinamitzadora recordo que potser la idea que sigui un projecte comunitari pot

ajudar a evitar aquesta criminalització, ja que es compta amb la seva participació

● Professor: pes fa alguna cosa quan  es detecten punts calents

○ es fa una intervenció específica de neteja

Altres temes: Joves demanen que la T16 sigui fins als 18 anys

● Exposen que la majoria no treball fins als 18, i si es manté el preu pot facilitar que alguns

joves no deixen d’estudiar.

○ El regidor va pensar que s’havia allargat fins als 25, però en realitat és la T-Jove que

es va canviar fins a aquesta edat.

Compromisos Districte de Gràcia:

- S’enviarà la proposta d’espais per joves al projecte de disseny del nou espai jove

- S’informarà de quan és la sessió de retorn del procés participatiu del disseny de l’espai jove

on podran rebre un retorn de com s’ha incorporat la seva proposta (o perquè no)

- Es tindrà en compte tot allò que no es pot encabir al nou espai jove, per incorporar-ho en

altres projectes futurs



- S’enviarà la proposta del projecte comunitari pel benestar animal al  Consell de Benestar

Animal de ciutat

- Es farà un retorn de la resposta del Consell per correu electrònic a través del tècnic i

l’organització del PPCAB perquè arribi als joves


